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Since the birth of the Algerian novel, Algerian novelists have sought to inlay their
novels with modern techniques and go after practicing the act of experimentation at
various levels of Novel discourse. So the Algerian novel start showing her specificity
and, the marks of renovation and the features of experimentation start to be formed.
The novels of ELHABIB Sayah (Colonel Zabarber, me and Haim who killed Asaad
al-Mururi) are considered as a valid model to show this features. The purpose of
this study is to Clarified and identified them by using some mechanisms from
multiple methods as the structural method.

Key words: Novel, Experimentation, The Algerian novel.

Depuis la naissance du roman algérien, les écrivains algériens ont cherché a
incruster leurs romans avec des techniques modernes et a s’Orienté vers la
pratique de l'acte d'expérimentation a différents niveaux du discours romanciére
.C'est ainsi que le roman algérien commence a montrer sa spécificité et, les
marques de rénovation et les caractéristiques de I'expérimentation commencent a
se former. Les romans d'ELHEBIB Sayah (Le colonel Zabarber, Moi et haim, Qui a
tué asaad al-mururi) sont considérés comme un modéle valable pour montrer ces
caractéristiques. Le but de cette étude est de les clarifier et de les identifier en
utilisant des mécanismes de multiples méthodes comme les méthodes structurelles.

Les mots clés :Roman, Expérimentation, Le roman algérien.




